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Goedkeuring verslag 18 oktober 2022 
 
 
 
Antwoorden schepencollege  
 
 De milieuadviesraad geeft een gunstig advies over de ondertekening van het Lokaal energie- en 

klimaatpact 2.0 
Het gemeentebestuur heeft het LEKP 2.0 ondertekend. 
De Schepen geeft volgende toelichting bij de uitvoering LEKP: er zijn niet steeds voldoende cijfers 
beschikbaar om de vooruitgang te meten.  Voor het elektriciteitsgebruik in gemeentelijke 
gebouwen (en meer algemeen) in de gemeente is de vergroening (reductie CO2) duidelijk ingezet 
(gemeentebestuur gebruikt groene stroom, ook de repowering van de windturbines draagt bij aan 
vergroening van elektriciteit in de gemeente).  Voor wat betreft de verwarming van gebouwen is 
de evolutie minder gunstig.  Voor de gemeentelijke gebouwen wordt nog voorzien in bijkomende 
meting en opvolging temperaturen. Aangezien in het fusietraject met Lochristi nog moet 
onderzocht worden welke gemeentelijke gebouwen in de toekomst wel/niet zullen gebruikt 
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worden is het momenteel moeilijk om plannen te maken voor meer ingrijpende energetische 
renovaties aan gemeentelijke gebouwen. 

 De milieuadviesraad vraagt om in het kader van omgevingshandhaving prioritair aandacht te 
besteden aan toezicht op niet-vergunde verhardingen. 
Volgens het college is pro-actieve handhaving van niet vergunde verhardingen niet prioritair.  
De Schepen geeft volgende toelichting bij de handhaving: momenteel is geen gemeentelijke 
handhaving mogelijk, wel is er een beperkte omgevingshandhaving door de diensten van Veneco. 
De mogelijkheden inzake ontharding in de gemeente werden recent besproken in een overleg met 
de gemeentelijke diensten.  Er werd afgesproken om een oplijsting te maken van mogelijke 
onthardingsprojecten.  Het is de bedoeling om jaarlijks een budget te voorzien specifiek voor het 
uitvoeren van één of meerdere onthardingen.  Ook in Lochristi wil men in de toekomst meer 
inzetten op ontharding en heeft men in 2022 een subsidiereglement ontharding opgemaakt. 
Hierbij wordt opgemerkt dat best ook gebruik wordt gemaakt van opportuniteiten zoals 
wegenwerken waarbij een breker wordt ingezet. 

 De milieuadviesraad vraagt dat de gemeente en/of OCMW een energiefitsessie Slim energie 
besparen organiseert.  
Het college laat weten dat mensen voor deze zaken ook steeds terecht kunnen bij Woonwijzer.  
De gevraagde workshop Slim energiebesparen wordt op 31 januari georganiseerd samen met de 
diensten van het OCMW. 

 De milieuadviesraad vraagt om de problematiek van grote hoeveelheden eendenkroos in de 
Langelede te melden aan zowel de Provinciale Visserijcommissie als aan het Polderbestuur (met 
de bijkomende vraag om de balken terug te plaatsen om verspreiding van vervuild water deels te 
voorkomen).   
Het college stelt dit voor aan de Polder. 

 
 
Mededelingen 
 
 Masterplan O.Van Puyveldeplein  

De ontwerp visie voor het O. Van Puyveldeplein werd voorgesteld aan leden Gecoro en 
milieuadviesraad. 

 Aanplant houtkant Langelede 
Op 1 december werd door de provincie samen met de Langeledeschool een heraanplant 
uitgevoerd van de houtkant die eerder werd omgeploegd.  Hierbij wordt opgemerkt dat een deel 
van de berm nog niet werd herplant.  Deze opmerking zal worden overgemaakt aan de provincie. 

 Aanpak hinderklachten houtkachels 
Het Departement Omgeving publiceerde in oktober 2022 een rapport waarmee het informatie wil 
verschaffen over de problematiek van houtrook en de aanpak ervan door lokale overheden 
Hierbij wordt opgemerkt dat ook het regelmatig kuisen van schouwen van groot belang is en dat 
het ook wenselijk is om schouwen uit te rusten met filters. 

 VVSG-nieuwsbericht: Klimaatraad vervangt milieuraad in Harelbeke 

De leden vinden het begrip milieuraad ruimer, en vinden het dan ook geen goed idee om de 

milieuraad om te vormen tot klimaatraad. 

 Vraag imkers naar meer bijenvriendelijke bomen 

Het gemeentebestuur houdt bij de keuze van boomsoorten voor aanplant op openbaar domein 

rekening met verschillende aspecten zoals grootte, diversiteit, én waar mogelijk ook met het 

aspect biodiversiteit (goed voor bijen, vlinders, …). 
Hierbij wordt opgemerkt dat ook het gefaseerd knotten van bomen een goede maatregel is voor 

bijen.  Hetzelfde geldt voor het gefaseerd maaien van bermen. 

 Dikketruiendag wordt #iktrekhetmijaan op 9 feb 2023  

Naar aanleiding van de energiecrisis werden reeds maatregelen genomen om de temperatuur in 

de gemeentelijke gebouwen te beperken, er worden geen bijkomende acties voorzien in het kader 

van iktrekhetmijaan. 
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 Hoge kostprijs water geven beplanting 2022 
Er worden vragen gesteld bij de hoge kostprijs voor het water geven van gemeentelijk plantsoen 
door een externe aannemer.  Het water geven van beplanting werd in 2022 grotendeels 
uitbesteed aan een aannemer, dit omdat de technische dienst niet beschikt over het nodige 
materiaal om grote hoeveelheden water te geven.  Het water werd deels gebruikt voor éénjarige 
beplanting (bloemtoren, hangkorven), deels gebruikt voor recent aangeplante bomen, en deels 
voor grotere plantsoenen (plantvakken Persynplein en Dorp). 
Voor dit jaar werd beslist om geen hangkorven meer te voorzien, bijkomend worden wel twee 
nieuwe bloementorens voor éénjarigen voorzien. 

 Vlaams klimaatfonds:projectoproep aanplant houtkanten lokale besturen 
De Vlaamse Landmaatschappij heeft een oproep voor lokale besturen gelanceerd voor de aanplant 
van houtkanten 
(https://www.vlm.be/nl/themas/platteland/landschapskwaliteit%20en%20onderhoud/Houtkanten
plan/oproephoutkanten/Paginas/default.aspx) 

 Vlaams kampioenschap tegelwippen 
Van 21 maart tot en met 31 oktober 2023 loopt het Vlaams Kampioenschap Tegelwippen. Met 
deze actie wil men besturen en inwoners aanzetten om te ontharden (https://vk-tegelwippen.be/)  
De gemeente Wachtebeke zal deelnemen aan deze campagne. 

 Samenaankoop bloemenmengsel 
Regionaal landschap Meetjesland heeft een samenaankoop bloemenzaad georganiseerd (vooral 
gericht naar landbouwers, imkers, en andere personen of organisaties die grotere oppervlaktes 
willen inzaaien).  Voor Wachtebeke werden 23 bestellingen geplaatst of in totaal 36 kg 
bloemenzaad. 

 Nestkasten  
Tijdens een recente controle van de nestkasten die werden opgehangen langs parallelweg werd 
vastgesteld dat op twee nestkasten na alle nestkasten zijn bewoond geweest.  De nestkasten 
werden tijdens de controle-actie ook leeggemaakt.  Ook in domein Puyenbroeck heeft de 
nestkastenactie goede resultaten opgeleverd. 

 Omgevingsvergunning R4WO 
Het openbaar onderzoek voor de werken R4WO loopt tot 18/01/2023.  Meer info over project 
R4WO is te vinden op https://r4wo.be/ . 

 Power up 
Kwetsbare gezinnen levenslang toegang geven tot duurzame én betaalbare energie, dat is de 
ambitie van het pilootproject Power Up in Eeklo. De stad leent € 250 (kosten van een aandeel in 
energiecoöperatie) over 5 jaar. Zo kunnen de gezinnen tot € 800 besparen t.o.v. commerciële 
leveranciers. Info: https://www.socialenergyplayers.eu/belgie/. 

 Infoavond padden op 31 januari ism Natuurpunt 
Op 31 januari wordt in samenwerking met Natuurpunt een infoavond georganiseerd over padden. 
Aan de milieuadviesraad wordt budget gevraagd voor een drankje.  De leden gaan akkoord om te 
voorzien in een beperkt budget voor deze infoavond. 
 

 
Ter discussie 
 
 Vuurwerk 

In meer dan de helft van de Vlaamse steden en gemeenten werd vuurwerk tijdens 
oudejaarsnacht verboden.  De VVSG pleit bij de federale overheid al langer voor een totaalverbod 
op zowel de verkoop als het transport van feestvuurwerk door particulieren. 
In de vergadering van januari 2021 werd door de milieuadviesraad reeds een verbod op 
particulier vuurwerk gevraagd. 
Afgelopen oudejaarsnacht zijn op Overslag paarden uitgebroken, dit als gevolg van het 
feestvuurwerk. 
De milieuadviesraad herhaalt de vraag naar een verbod op particulier vuurwerk en vraagt dat de 
gemeente alternatieven (lasershow of andere) voorziet of oplegt voor vuurwerk bij bestaande 
gemeentelijke of private evenementen. 
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 Borssele voorkeurslocatie voor twee nieuwe kerncentrales 
De Nederlandse overheid heeft Borssele als voorkeurslocatie aangeduid voor de bouw van twee 
nieuwe kerncentrales. Gelet op de beperkte afstand van Borssele tot Wachtebeke en de risico’s 
verbonden aan de uitbating van een kerncentrale wordt aan het gemeentebestuur gevraagd om 
bij een later openbaar onderzoek voor de bouw een kerncentrale de bezorgdheid te uiten inzake 
veiligheid en een bezwaarschrift in te dienen tegen de bouw van nieuwe kerncentrales op die 
locatie. 

 
 
Ter stemming  
 

 Financieel verslag 
De milieuadviesraad heeft nog 7.105,86 euro in kas.  Aan de leden wordt goedkeuring gevraagd 
van het financieel verslag 2022.  De penningmeester kan niet aanwezig zijn om het verslag toe te 
lichten.  Het financieel verslag 2022 wordt bij het verslag gevoegd, aan de leden wordt gevraagd 
om eventuele opmerkingen hierover over te maken aan de voorzitter of penningmeester tegen 
volgende vergadering. 

 Abonnementsgeld tijdschrift Velt en Natuurpunt 
Voorgaande jaren stond de milieuadviesraad in voor de betaling van de tijdschriften van Velt en 
Natuurpunt (voor de bibliotheek).  De leden gaan akkoord om dit jaar opnieuw het lidgeld te 
betalen voor de beide verenigingen waarbij het tijdschrift ter beschikking wordt gesteld van de 
bibliotheek. 

 
 

Rondvraag 

 Maaien rond bomen 
Het antwoord van het college op de vraag van de MAR maart 2022 over maaien rond bomen is 
nogal onduidelijk, daarom onderstaande toelichting. Het college laat weten dat bij de 1e 
maaibeurt enkel de 1e meter wordt gemaaid (ook rond de bomen indien deze binnen die zone 
staan).  Bij een 2e maaibeurt wordt eveneens enkel de 1e meter gemaaid, deze maaibeurt wordt 
uitgevoerd door eigen diensten, enkel op die locatie waar maaien nodig is. 

  Bij het maaien van de bermen wordt er een onderscheid gemaakt tussen de 1e snede of 1 à 1,5 m 
berm vanaf de straatkant en de rest (op die plaatsen waar bermen nog breder zijn).  Het college 
wil nog altijd dat er rond de bomen wordt gemaaid in die 1e zone vanaf de straatkant.  Enkel op 
die locaties waar de berm breder is dan 1 à 1,5 m heeft het college aangegeven niet meer te 
zullen maaien rond de bomen die verderaf staan.  In de praktijk zal dus nog altijd rond heel wat 
bomen gemaaid worden. Het college ervaart dat inwoners niet maaien nog al te vaak associëren 
met slecht beheer, er is dan ook nood aan meer en blijvende communicatie inzake duurzaam 
bermbeheer. 
Er wordt opgemerkt dat in Mechelen en Leuven de stad gevallen herfstbladeren verzamelt en in 
parken en begraafplaatsen rond de bomen toepast als natuurlijke mulch en compost. 
De milieuadviesraad vraag dat de gemeente niet alleen zelf waar mogelijk afgevallen bladeren 
gebruikt als mulch en compost, maar dat ook inwoners worden opgeroepen om dit te doen. 

 Hinder tractorstoet 
Op 10 december reed er een verlichte tractorstoet door Wachtebeke.  Dit veroorzaakte niet alleen 
uitstoot van uitlaatgassen, maar veroorzaakte ook geluidshinder voor omwonenden.  Ter hoogte 
van Papdijk zijn zelfs paarden uitgebroken 

 Stand van zaken bomenwerkgroep 
Afgelopen plantseizoen heeft de gemeente geen bomen kunnen aanplanten, momenteel wordt 
een overzicht opgemaakt van bomen die komend plantseizoen zullen aangeplant worden. 

 Samenwerking Lochristi 
Komt er een samenwerking met de milieudienst van Lochristi door de fusie? In Lochristi zijn er 
subsidies voor ontharding, worden er gratis bomen uitgedeeld, … .  In het kader van de fusie is er 
reeds overleg geweest tussen de bevoegde schepenen, recent heeft ook een 
kennismakingsmoment plaatsgevonden tussen de beide diensten omgeving.  De samenwerking 
tussen de beide gemeenten zal de komende maanden dan ook verder uitgewerkt worden. 
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 Woonuitbreidingsgebied Molenhoek 
Vraag naar stand van zaken plannen woonuitbreidingsgebied/woonbehoeftenstudie. 
De projectontwikkelaar heeft recent aan leden gemeenteraad en Gecoro een marktonderzoek 
voorgesteld dat de woonbehoeften moet staven.  Deze info werd overgemaakt aan de leden, op 
initiatief van Hans Wynant werd een voorlopig bezwaar opgemaakt vanuit de milieuadviesraad.  
Het college vraagt een definitief advies van de milieuadviesraad tegen 1 mei.  Dit punt zal dan 
ook opnieuw behandeld worden op de eerstvolgende vergadering van de milieuadviesraad. 

 Problematiek sigarettenpeuken 
Volgens de VVSG resulteert de plaatsing van een peukenpaal aan busstations in minder peuken 
op de grond.  De effectiviteit stijgt bij gebruik van een goed zichtbaar recipient, op de juiste 
locatie en versterkt met nudging. 
De milieuadviesraad vraagt om te onderzoeken of er aan de nieuwe bushaltes peukenpalen 
kunnen geplaatst worden. 

 Soortenkeuze aanplant bomen 
Waarom is er niet meer variatie in soorten bij aanplant van bomen in de gemeente, waarom 
wordt op plaatsen zoals de Langelede gekozen voor laaggroeiende variëteiten? 
In het verleden werd voor bomenrijen vooral geopteerd voor gelijksoortige bomenrijen, de laatste 
jaren wordt vaker gekozen voor het mengen van soorten.  Ook in Wachtebeke wordt voor 
bomenrijen tegenwoordig vaker gekozen voor bomenrijen bestaande uit twee verschillende 
soorten bomen (bvb. aanplant langs Merelstraat).  Minder hoge en/of minder breed uitgroeiende 
boomsoorten worden vooral toegepast op locaties waar de ruimte beperkt is (bvb. in 
woonwijken), in buitengebieden wordt vooral gekozen voor hogere en breder uitgroeiende 
boomsoorten.  

 Lawaaihinder autosnelweg 
Het verkeer op de E34-autosnelweg veroorzaakt de nodige geluidshinder voor de omwonenden.  
De aanplant van een dichte houtkant in de berm langs de parallelweg kan bijdragen aan het 
verminderen van de geluidshinder voor de omwonenden. 
Deze opmerking zal worden overgemaakt aan de diensten van AWV op een volgend overleg. 

 Doven rode verlichting windmolens 
De rode verlichting van windturbines is van zeer ver zichtbaar.  Moet deze voorzien worden, kan 
deze niet gedoofd worden? 
De verlichting op windturbines wordt door het Directoraat voor de Luchtvaart als bindend advies 
opgelegd bij de bouwvergunning.  Het type bebakening is afhankelijk van de hoogte en van de 
zone waarbinnen de windturbines gelegen zijn (zie ook verslag MAR 09/05/2017) 

 Grasmaaisel 
Nog te vaak sluikstorten buurtbewoners hun grasmaaisel in bermen, op openbaar domein,  … .  
De milieuadviesraad vraag om bewoners hierover te sensibiliseren. 

 Lozen afvalwater in straatriolering 
Er werd vastgesteld dat in de Spoorwegstraat bewoners afvalwater van verfwerken lozen in de 
straatriolering.  Aangezien daar gescheiden riolering aanwezig heeft dit tot gevolg dat 
verontreinigd afvalwater via de RWA-riolering terechtkomt in oppervlaktewater.  De 
milieuadviesraad vraagt dat de gemeente inwoners hierover beter zou informeren. 

 Stand van zaken windturbines Sint-Francispolder 
Er wordt gevraagd naar een stand van zaken over de plannen voor de bouw van windturbines 
Sint-Francispolder.  De gemeente heeft geen informatie over dit project.  De bevoegde Schepen 
van Zelzate heeft gemeld dat Zelzate een moratorium heeft ingesteld op windturbines (er staan 
reeds 8 turbines op het grondgebied van Zelzate). 

 Kwaliteit PMD-zakken 
Er wordt gemeld dat de kwaliteit van PMD-zakken niet altijd voldoende goed is.  IDM vraagt om 
PMD-zakken van slechte kwaliteit te melden aan IDM of bij het gemeentebestuur om te ruilen 
voor zakken van goede kwaliteit.  

 Infovergadering geurhinder 
Er wordt gemeld dat Arcelor Mittal een infovergadering zou organiseren over geurhinder.  Het 
gemeentebestuur is hiervan niet op de hoogte. 
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 Aanpak sluikstorten 
Er wordt gevraagd of bijzondere veldwachters kunnen ingezet worden om sluikstorten tegen te 
gaan.  Het gemeentebestuur heeft reeds eerder een vraag ontvangen van een bijzondere 
veldwachter om actief te kunnen zijn op openbaar domein.  Het gemeentebestuur is toen niet 
ingegaan op de vraag omdat handhaving op openbaar domein de taak van de politie is. 

 Gebruik rietjes  
In het cultuurhuis wordt niet langer gebruik gemaakt van papieren rietjes, hoe duurzaam zijn de 
rietjes die gebruikt worden? 
 

 
Adviezen 
 
 
Vragen aan het gemeentebestuur 
 

 Vuurwerk 
De milieuadviesraad herhaalt de vraag naar een verbod op particulier vuurwerk en vraagt 
dat de gemeente alternatieven (lasershow of andere) voorziet of oplegt voor vuurwerk bij 
bestaande gemeentelijke of private evenementen. 

 Nieuwe kerncentrales Borssele 
Gelet op de beperkte afstand van Borssele tot Wachtebeke en de risico’s verbonden aan de 
uitbating van een kerncentrale wordt aan het gemeentebestuur gevraagd om bij een later 
openbaar onderzoek voor de bouw een kerncentrale de bezorgdheid te uiten inzake 
veiligheid en een bezwaarschrift in te dienen tegen de bouw van nieuwe kerncentrales op 
die locatie. 

 Peukenpalen aan nieuwe bushaltes 
De milieuadviesraad vraagt om te onderzoeken of er aan de nieuwe bushaltes peukenpalen 
kunnen geplaatst worden. 

 Sensibilisatie sluikstort grasmaaisel 
De milieuadviesraad vraag om bewoners te sensibiliseren over het sluikstorten van 
grasmaaisel in bermen, langs waterlopen, … . 

 Lozen afvalwater in RWA-riolering 
De milieuadviesraad vraagt dat de gemeente inwoners beter zou informeren over het 
verbod op het lozen van afvalwater in straatriolering (op locaties waar die is aangesloten 
op RWA-riolering). 
 
 
 

Volgende vergadering 
 
De volgende vergadering zal doorgaan op 27 maart 2023. 
 


